



សម្រាប់ចុះផ្សាយបន្ទាន់ ៖

១៨ ធ្នូ ២០១៩

កម្មវិធីសម្អាតរបស់ណាហ្គាវើលដ៍ ជួយលើកកម្ពស់ការគ្រប់គ្រងសំរាមឲ្យបាន ត្រឹមត្រូវ

ខេត្តកំពង់ធំ ថ្ងៃទី១៨ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩ ៖ ណាហ្គាវើលដ៍បេះដូងសប្បុរសដែលជាក្រុមការងារទំនួលខុសត្រូវសង្គមរបស់ក្រុមហ៊ុនណាហ្គាវើលដ៍ បានផ្ដើម “កម្មវិធីសម្អាតរបស់ណាហ្គាវើលដ៍” ដោយសហការជាមួយអង្គការ GoGreen Cambodia ។ ដោយបានចូលរួមក្នុងទិវាសម្អាតពិភពលោកកាលពីខែកញ្ញាក្នុងឆ្នាំមុន ណាហ្គាវើលដ៍បេះដូងសប្បុរសក្នុងឆ្នាំនេះបានបន្តជួយលើកកម្ពស់ការយល់ដឹងអំពីផលប៉ះពាល់អវិជ្ជមាននៃផលិតផលបញ្ចេញស្លឹកដែលប្រើម្តងចោល និងវិធីគ្រប់គ្រងសំរាមឲ្យបានត្រឹមត្រូវ។ អ្នកស្ម័គ្រចិត្តជាង ៥៣០ នាក់ដែលក្នុងនោះមានបុគ្គលិកណាហ្គាវើលដ៍ សិស្សានុសិស្ស និងប្រជាជននៅក្នុងសហគមន៍ បានដើរប្រមូលសំរាមបាន ៤៩២ គីឡូក្រាមនៅតាមដងផ្លូវក្នុងស្រុកបារាយណ៍ និងស្រុកស្ទោងខេត្តកំពង់ធំកាលពីពេលថ្មីៗនេះ។

សំរាម គឺជាបញ្ហាសកលដែលតែងតែកើតមានឡើងឥតឈប់ឈរ ខណៈប្រជាជននៅក្នុងពិភពលោកបានបង្កើតសំរាមច្រើនហួសកម្រិត។ យោងទៅតាមរបាយការណ៍របស់ធនាគារពិភពលោក មានសំរាមរឹងនៅតាមទីក្រុងប្រមាណ ២,០១ ពាន់លានតោនជារៀងរាល់ឆ្នាំជុំវិញពិភពលោកដែលក្នុងនោះយ៉ាងហោចណាស់មាន ៣៣% មិនត្រូវបានគ្រប់គ្រងបានល្អឡើយដែលធ្វើឲ្យយប់ៗពាល់យ៉ាងខ្លាំងដល់បរិស្ថាន។

ដូចនៅក្នុងប្រទេសកំពុងអភិវឌ្ឍផ្សេងទៀត ប្រទេសកម្ពុជាក៏កំពុងជួបបញ្ហាប្រឈមដ៏ធំក្នុងការគ្រប់គ្រងសំរាមផងដែរដោយសារចំនួនប្រជាជនមានការកើនឡើង និងការពង្រីកនៃទីក្រុង។ ការយល់ដឹងជាសាធារណៈអំពីការគ្រប់គ្រងសំរាមឲ្យបានត្រឹមត្រូវ នៅមានកម្រិត ខណៈមិនមានការប្រមូលសំរាម និងរោងចក្រកែច្នៃសំរាមគ្រប់គ្រាន់។ យោងទៅតាមរបាយការណ៍ឆ្នាំ២០១៨ របស់ក្រសួងបរិស្ថានកម្ពុជា សំរាមនៅក្នុងប្រទេស បានកើនឡើងប្រមាណ ១០% ក្នុងមួយឆ្នាំ។ គ្រាន់តែរាជធានីភ្នំពេញមួយប៉ុណ្ណោះ មានសំរាមប្រហែល ៣.០០០ តោនដែលត្រូវបានប្រមូលរៀងរាល់ថ្ងៃ។

លោក Pern Chen នាយកគ្រប់គ្រងណាហ្គាវើលដ៍ បានឲ្យដឹងថា “ការប្រមូលសំរាម គឺជាជំហានដ៏មានឥទ្ធិពលមួយក្នុងការជួយលើកកម្ពស់ការយល់ដឹងអំពីបញ្ហាកាកសំណល់រឹង ដូច្នោះហើយបានជាណាហ្គាវើលដ៍ បានរៀបចំសិក្ខាសាលាស្តីពី ‘ការអនុវត្តល្អបំផុតដើម្បីកាត់បន្ថយកាកសំណល់បញ្ចេញ’ នៅថ្ងៃទី២៣ និងទី២៤ ខែសីហា ឆ្នាំ២០១៩ នៅណាហ្គាវើលដ៍នេះឡើង។ បន្ទាប់មក យើងបានដើរប្រមូលសំរាមក្នុងខេត្តកំពង់ធំជាមួយសិស្សានុសិស្ស និងសហគមន៍ គឺ



ដើម្បីបង្កើតឲ្យមានការផ្លាស់ប្តូរវប្បធម៌ និងបង្កើតទម្លាប់ល្អក្នុងការគ្រប់គ្រងសំរាមឲ្យបានត្រឹមត្រូវ ដើម្បីសុខុមាលភាពនៅក្នុងសហគមន៍។

លោក Pern Chen បន្ថែមថា “បញ្ហាប្រឈមមួយដែលគួរឲ្យព្រួយបារម្ភរបស់មនុស្ស គឺសំរាម។ យើងត្រូវរិះរកគ្រប់មធ្យោបាយ និងត្រូវចាប់ផ្តើមជាមួយនឹងខ្លួនឯងដើម្បីការពារបរិស្ថាន និងធ្វើឲ្យ យប្រទេសកម្ពុជាកាន់តែបៃតង និងស្រស់បំព្រង។”

ចំណែកអ្នកស្រី Natalja Rodionova ស្ថាបនិកអង្គការ GoGreen Cambodia បាននិយាយថា “ថ្វីត្បិត ប្រទេសកម្ពុជាជាប្រទេសកំពុងអភិវឌ្ឍ យើងដែលជាប្រជាជននៅក្នុងសហគមន៍ គួរយកចិត្ត ទុកដាក់ជាងមុនទៅលើបញ្ហាបរិស្ថានដែលអាចបង្កបញ្ហាជាច្រើនដល់មនុស្ស សត្វ រុក្ខជាតិ និង ប្រព័ន្ធអេកូឡូស៊ី។ ខ្ញុំសូមផ្តល់អំណរគុណដល់ណាហ្គាវើលដ៍បេះដូងសប្បុរសដែលបានបោះ ជំហានមួយទៀតជួយគ្រប់គ្រងកាកសំណល់រឹង។ សូមអរគុណចំពោះកិច្ចសហការមួយនេះ។”

###

អំពីផ្នែកការងារទំនួលខុសត្រូវសង្គមណាហ្គាវើលដ៍បេះដូងសប្បុរស

ចាប់តាំងពីបង្កើតឡើងក្នុងឆ្នាំ ១៩៩៥ ណាហ្គាវើលដ៍ បាន និងកំពុងធ្វើសកម្មភាពសង្គម ប្រកបដោយទឹកចិត្តសប្បុរស និងចូលរួមអភិវឌ្ឍសេដ្ឋកិច្ចសង្គមនៃប្រទេសកម្ពុជាប្រកបដោយភាព វិជ្ជមាន។ ក្នុងខែមីនា ឆ្នាំ ២០១៤ ក្រុមការងារសង្គមណាហ្គាវើលដ៍បេះដូងសប្បុរស ត្រូវបានបង្កើត ឡើងដោយបុគ្គលិកណាហ្គាវើលដ៍ដែលមានការគាំទ្រយ៉ាងពេញទំហឹងពីក្រុមហ៊ុនណាហ្គាវើលដ៍ ដើម្បីលើកកម្ពស់ការធ្វើការស្ម័គ្រចិត្តសម្រាប់សង្គមកម្ពុជាទាំងមូលដោយផ្ដោតទៅលើសសរស្តម្ភ ៤ គឺការលើកកម្ពស់វិស័យអប់រំ ការផ្សារភ្ជាប់ជាមួយសហគមន៍ ការអភិវឌ្ឍវិស័យកីឡា និងការ គាំពារបរិស្ថាន។ មកដល់បច្ចុប្បន្ន មានប្រជាជនកម្ពុជាជាង ២០៥.០០០ នាក់បានទទួលផល ប្រយោជន៍ពីកម្មវិធីទាំងនេះ។

សម្រាប់សំណួរទាក់ទងនឹងការផ្សព្វផ្សាយ ឬរូបភាព សូមទាក់ទងមកកាន់ ៖

<p>Ms. Melanie Loong Senior Manager, Marketing Communications Tel: (+855) 10 737 684 Email: melanieloong@nagaworld.com</p>	<p>ភក្ខា ភោគី សូលីនដា Brand Executive, Marketing Communications Tel: (+855) 15 61 88 86 Email: phouksolinda@nagaworld.com</p>
--	---